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PROTOKÓŁ NR III/12 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Chrośna 

13 kwietnia 2012 r. 

 

H. Król – Przewodnicząca Rady Sołeckiej  – powitała władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 18.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 22 mieszkańców. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

H. Król – przedstawiła porządek obrad zebrania.  

 

Burmistrz MiG T. Substyk  – poinformowała, że po ostatniej zmianie budżetu miasta i 

gminy na 2012 r. dochody kształtują się na poziomie 80.279,287 zł w tym: dochody bieżące 

w wysokości 49.283,848 zł, dochody majątkowe w wysokości 30.995,439 zł. 

Natomiast wydatki Gminy kształtują się na poziomie 92.279,287 zł, w tym wydatki bieżące w 

wysokości 49.283,848 zł.  

 

p. T. Błażejewski – różnica między dochodami i wydatkami wynosi ok. 12 mln zł, z czego 

zostanie pokryta ? 

 

T. Substyk – różnica wynika m.in. z tego, że Gmina posiada niskie dochody z tytułu 

sprzedaży mienia komunalnego. Rok 2012 r. będzie ciężkim rokiem pod względem 

finansowym. Prawdopodobnie w roku bieżącym nie otrzymamy zagwarantowanych z UE 

środków na budowę tunelu.  

Niemal codziennie analizujemy budżet Gminy,  który musi się równoważyć.  

 

Inwestycje w 2012 roku.: 

- budowa wiaduktu kolejowego w ramach projektu BiT City, to najważniejsza inwestycja 

prowadzona w mieście. Projekt składa się z 2 etapów. Etap I obejmuje budowę wiaduktu 

kolejowego wraz z układem komunikacyjnym – przebudową ronda i skomunikowanie 

pobliskich ulic. W 2012 r. Gmina ogłosi przetarg na II etap budowy tunelu m.in. na budowę 

Punktu Obsługi Pasażera, podwyższenie peronów, przebudowa parkingów, kasowniki, w 

których będzie można zakupić bilet metropolitalny.  
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Całość projektu (I i II etap) szacowana jest na kwotę 37.720 tys. zł, jednak ostateczna wartość 

wyniknie z przetargu. Dofinansowanie jakie Gmina ma na ten cel otrzymać z Urzędu 

Marszałkowskiego to 21.830 tys. zł. Mimo, że środki są zagwarantowane, to Gmina 

prawdopodobnie w 2012 r. ich nie otrzyma. Czekamy na Miasto Bydgoszcz, kiedy ogłosi 

przetarg na wykonanie Studium Wykonalności projektu BiT - City, które musi być wspólne 

dla Bydgoszczy i Solca Kujawskiego. W najbliższych dniach zaplanowano spotkanie z 

Prezydentem Miasta Bydgoszcz w tej sprawie. Środki finansowe na budowę tunelu są nam 

bardzo potrzebne. Do tej pory za wykonane prace przy budowie tunelu Gmina płaciła 

Wykonawcy z własnego budżetu. 

Chcemy ponaglić Miasto Bydgoszcz, po to aby w 2013 r. otrzymać pieniądze z UE na 

budowę tunelu. W związku z tym zaplanowano kolejne spotkanie 18 kwietnia br.  

Dodała, że Gmina zaciągnęła kredyt długoterminowy w wysokości 12 mln zł z 

przeznaczeniem na sfinansowanie w 2012 r. wydatków inwestycyjnych na budowę wiaduktu 

kolejowego. Źródłem spłat będą dochody uzyskane ze zwrotu środków za zrealizowane 

zadanie inwestycyjne z UE.  

 

- rozbudowa ciągu dróg powiatowych: Solec Kujawski – Chrośna, Nowa Wieś Wielka – 

Leszyce – Dąbrowa Mała oraz Solec Kujawski – Nowa Wieś Wielka. Projekt realizowany 

przez Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy. W ramach budowy tej drogi, Gmina zaplanowała 

wykonanie ścieżki rowerowej przez wieś Chrośna. W 2012 r. nastąpi opracowanie 

dokumentacji, natomiast w 2013 r. – wybór Wykonawcy i rozpoczęcie prac.  

Prawdopodobnie ścieżka będzie musiała przebiegać po obu stronach drogi, z uwagi, że w 

niektórych miejscach będzie trudno wydzielić grunt pod jej budowę. Być może zaistnieje 

potrzeba wykupienia gruntu od prywatnych właścicieli.    

  

- budowa II etapu Parku Przemysłowego – zakończenie prac zaplanowano w połowie 2012 

roku. Gmina otrzyma około 10 mln zł z UE na ten cel. Sporo firm jest zainteresowana 

inwestowaniem na II etapie PP.  

 

- budowa sieci szerokopasmowej, Gmina na ten cel otrzymała środki z UE w wysokości 5 

mln zł. Do sołectw sygnał docierać będzie droga radiową, nie jest to ta sama inwestycja. 

Rozpoczęcie budowy sieci szerokopasmowej powinno nastąpić pod koniec 2012 r.   

 

- Gmina otrzymała też dofinansowanie na budowę 2 budynków socjalnych, 

 

- modernizacja Soleckiego Centrum Kultury – inwestycja finansowana ze środków UE, 



 3 

- Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie w wysokości 30 mln zł z UE (tj. 85% 

dofinansowania) na rekultywację terenów przemysłowych po byłej Nasycalni. Wniosek 

znalazł się na 3 miejscu w rankingu zgłoszonych projektów, do 9 maja br. powinno nastąpić 

rozstrzygnięcie wyników,  

 

- budowa pawilony sportowego przy Ośrodku Sportu i Rekreacji z dodatkowymi miejscami 

hotelowymi – środki z UE, 

 

Niebawem powołany zostanie Zespół ds. planowania strategicznego, który będzie miał na 

celu propagowanie miejsc atrakcyjnych na terenie naszego miasta i gminy np. we wsi 

Chrośna - wraz z przebudową świetlicy, należy pomyśleć o wykonaniu placu zabaw, 

powstaniu pola biwakowego, organizowanie ognisk, kuligów w okresie zimowym, rozwój 

agroturystyki przez mieszkańców wsi), 

 

- przeprawa promowa przez Wisłę – w maju br. Gmina będzie miała przygotowane Studium 

Wykonalności, pieniądze na zakup promu pochodzić będą z Urzędu Marszałkowskiego – w 

ramach środków z UE. Może uda się pozyskać dodatkowe środki finansowe z uruchomionego 

programu reaktywowania rzek polskich, do której zaliczono również rzekę Wisłę. 

 

B. Białkowska – V-ce Burmistrz MiG – przedstawiła informacje dot. realizacji programów 

miękkich finansowanych przez UE. Poinformowała, że tylko do końca czerwca br. będzie 

kontynuowany projekt dot. wyrównywania szans edukacyjnych. Kontynuacja projektu nie jest 

przewidziana.  

Gmina w dalszym ciągu kontynuuje projekty „ Wodą za Pan Brat” oraz „Przedszkolaki z 

naszej paki”. 

W ramach PROW Gmina przygotowała wnioski m.in.  

- na wyposażenie świetlicy we wsi Chrośna – podpisano umowę na wyposażenie kuchni, 

toalet, pomieszczeń noclegowych (zakup łóżek, szaf), zakup laptopa i rzutnika. Koszt 

wyposażenia to 153 tys. zł, w tym dofinansowania – 96 tys. zł.   

Drugi wniosek o dofinansowanie zakupu biurek, komputerów i tablicy interaktywnej do 

świetlicy został pozytywnie zaopiniowany przez Lokalną Grupę Działania „Trzy Doliny”, 

aktualnie wniosek sprawdzany jest w Urzędzie Marszałkowskim.  

Gmina planuje podłączyć Internet drogą radiową m.in. do wsi Makowiska i Chrośny. 

Wykonałaby to firma RFC Sp. z o.o. z Bydgoszczy, która w zamian za postawienie masztu w 

Makowiskach darmowo przesyłałaby Internet do świetlicy, a mieszkańcom odpłatnie.  

 

T. Błażejewski – czy w ramach tego projektu, Gmina planuje zatrudnić dodatkowych ludzi ?  



 4 

 

B. Białkowska – plany istnieją, ale to temat na inne spotkanie, do dyskusji. 

 

T. Substyk – dodała, że dążymy do wypracowania jednakowego systemu działania we 

wszystkich świetlicach wiejskich. Trzeba to doprecyzować.  

 

B. Białkowska – podobnie było przy zatrudnianiu palacza w świetlicy we wsi Chrośna. 

Gmina chciała, żeby była to osoba ze wsi, mieszkająca w pobliżu. Do konkursu stanęły dwie 

osoby, jednak oferty odrzucono z uwagi na brak stosownych uprawnień. Jedna z tych osób 

odbyła kurs, zdobyła stosowne uprawnienia i została zatrudniona na pół etatu. Do jego zadań 

należy ogrzanie świetlicy, prace konserwatorskie, ślusarskie oraz utrzymywanie terenu wokół 

świetlicy. Zakres czynności został przekazany do wiadomości p. Dolińskiej.  

 

B. Dolińska – wyraziła zadowolenie z pracy z palaczem.  

 

B. Białkowska – na czas trwania projektu, świetlica nie może prowadzić działalności 

komercyjnej, dlatego z Panią Sołtys ustalono i podpisano umowę użyczenia. Ustalone zostały 

stawki za wynajem sali w formie darowizny.  

 

K. Kotlęga – jakiej wysokości stawki ustalono dla osób prywatnych, chcących wynająć salę ? 

 

B. Dolińska – stawki za wynajęcie sali wraz z  kuchnią w świetlicy ustalono: 250 zł za dobę 

dla mieszkańców Chrośny i 300 zł za dobę dla pozostałych osób. Natomiast po wyposażeniu 

świetlicy stawki będą wyższe tj.: 300 zł za dobę dla mieszkańców Chrośny oraz 500 zł za 

dobę dla pozostałych osób.   

Przedszkola, szkoły, PTTK są zainteresowane noclegami w świetlicy, na razie Sołtys 

odmawia z uwagi na brak wyposażenia świetlicy i bazy noclegowej. Zwróciła się z prośbą o 

jak najszybsze założenie strony internetowej dla Chrośny.     

 

B. Białkowska – będziemy dążyć do ujednolicenia cen we wszystkich świetlicach wiejskich. 

Pieniądze  pochodzące z wynajmu sali, będą przeznaczone na dalsze wyposażenie świetlicy.  

 

H. Król – czy w związku z tym, że nie przewidziano dalszej kontynuacji projektu 

wyrównywania szans edukacyjnych, czy środki pochodzące z darowizny będą mogły zostać 

wykorzystane na dalsze indywidualne zajęcia dla dzieci ? 

 

B. Białkowska – mogą być wykorzystane w ten sposób.    
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K. Kotlęga – jaki będzie koszt wynajmu sali, przy organizowaniu dyskotek dla dzieci ze wsi? 

Co z odpowiedzialnością za salę na czas wynajmu ? 

 

T. Substyk – sala będzie udostępniona bezpłatnie w przypadku  np. imprez wiejskich, 

organizowanych dla mieszkańców wsi, natomiast koszty za wynajem ponosić będą osoby 

chcące w świetlicy zorganizować prywatną imprezę.  

Na czas trwania projektu (5 lat) korzystanie ze świetlicy musi odbywać się na zasadzie 

darowizny.   

 

B. Białkowska – dodała, że klucze oraz kody do świetlicy posiadają 3 osoby wyznaczone 

przez Panią Sołtys. Na czas wynajęcia sali, któraś z nich musiałaby nadzorować 

pomieszczenie.  

 

T. Substyk –  w Makowiskach jest osoba zatrudniona w ramach prac interwencyjnych, która 

otwiera i zamyka świetlicę oraz opiekuje się dziećmi na czas ich przebywania w świetlicy, 

ponadto dba również o zieleń.   

Jak tylko świetlica we wsi Chrośna zostanie wyposażona, to będzie trzeba zastanowić się 

również nad tym czy i w jaki sposób wynajmować świetlicę np. na potrzeby organizowania 

konferencji.  

 

J. Szopiera – prośba o uzupełnienie numerów posesji budynków położonych na końcu wsi.  

Droga w pobliżu posesji Pani Sołtys wysypano kamieniami, łatwo przebić opony samochodu. 

 

B. Białkowska – pracownicy UMiG zrobią rozeznanie w sprawie drogi. 

Numery posesji zostały zgłoszone do Starostwa. Sprawdzimy na jakim jest to etapie.  

 

Mieszkaniec Soł. Chrośna – kiedy zostanie opracowany plan przebiegu ścieżki rowerowej ? 

Istnieje obawa, że wraz z powstaniem ścieżki rowerowej zwiększy się liczba wypadków z 

udziałem rowerzystów.   

 

T. Substyk – podziały gruntów na wykonanie ścieżki opracowuje Starostwo Powiatowe. 

Gmina nie bierze w tym udziału. Starostwo wystąpiło do Gminy o wydzielenie terenu pod 

ścieżkę w pobliżu świetlicy. Zapewniła, że rozezna sprawę na spotkaniu z projektantami.  

 

H. Król – prośba o uzupełnienie tablicy z napisem „Chrośna” – teren zabudowany.  
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B. Białkowska – zgłosimy do Starostwa, żeby postawili.  

 

K. Kotlęga – osoby wykonujące pomiary, poinformowały, że wykonanie ścieżki planowane 

jest na 09-10. 2012 r.   

 

B. Dolińska – zaproponowała, żeby ścieżka rowerowa przebiegała koło szkoły, po prawej 

stronie ulicy, a tam gdzie nie będzie można wyznaczyć, żeby przebiegała np. za posesją. 

 

T. Substyk – zorientuje się w biurze projektowym i spróbuje zorganizować spotkanie 

projektantów z mieszkańcami wsi w sprawie przebiegu ścieżki rowerowej.  

 

Mieszkaniec Soł. Chrośna – kiedy zostanie otwarty sklep ? 

 

B. Białkowska – wpłynęła jedna oferta na prowadzenie sklepu we wsi Chrośna. Ofertę 

przedstawimy w stosownym czasie.    

 

H. Król – prośba o dostarczenie pozostałych dwóch kompletów kluczy do świetlicy.  

 

B. Białkowska – sprawdzimy gdzie są i dostarczymy.  

 

Mieszkaniec – Czy firma, która ma dostarczyć Internet do wsi droga radiową ma określone 

terminy kiedy powinna to wykonać ? Mieszkańcy nie wiedzą jak długo mają jeszcze czekać, 

czy też mają skorzystać z usług innych firm, oferujących dostęp do Internetu.  

 

T. Substyk – zorientujemy się w sytuacji i przekażemy informację Pani Sołtys. 

 

Mieszkaniec - prośba o wprowadzenie dodatkowego kursu autobusu szkolnego dla dzieci 

dojeżdżających do szkoły na godz. 12.00. Aktualnie dzieci dojeźdżają do szkoły autobusem o 

7.00 rano i czekają w świetlicy do czasu rozpoczęcia zajęć.   

 

T. Substyk – wyjaśniła, że aby uruchomić dodatkowe połączenie, to dla Gminy bardzo duże 

koszt. Natomiast subwencja jaką Gmina otrzymuje na oświatę jest wciąż niewystarczająca.  

Gmina musi szukać oszczędności, zwłaszcza teraz kiedy prowadzona jest duża inwestycja - 

budowa wiaduktu kolejowego. 
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B. Dolińska – skoro nie ma możliwości uruchomienia dodatkowego kursu autobusu 

szkolnego, to prośba aby przed rozpoczęciem roku szkolnego zasugerować dyrektorom szkół, 

aby dzieci ze wsi rozpoczynały zajęcia od 8.00.  

 

K. Kotlęga – prośba aby zwrócić uwagę pani opiekunce, żeby nie paliła w autobusie 

szkolnym. 

 

T. Substyk – zwrócimy uwagę. 

 

Mieszkaniec – Czy Gimnazjum Publiczne Nr 2 zostanie przeniesione do Zespołu Szkół przy 

ul. Tartacznej ?   

 

T. Substyk – Gmina planuje reorganizację szkół, jednak nie nastąpi to jeszcze w roku 

szkolnym 2012/2013. Reorganizacja jest potrzebna, bo z roku na rok wzrastają wydatki na 

oświatę przy malejącej subwencji jaką otrzymują samorządy. W przypadku GP Nr 2, Gmina 

dopłaca do subwencji aż 97%, a liczba dzieci i oddziałów zmniejsza się z roku na rok. Do 

tego dochodzą wydatki związane z corocznymi podwyżkami dla nauczycieli.  

Dobrze sprawdza się system funkcjonowania zespołu szkół (w jednym budynku szkoła 

podstawowa i gimnazjum). Dlatego sensownym rozwiązaniem wydaje się być utworzenie 

drugiego Zespołu Szkół zamiast samodzielnego Gimnazjum Publicznego. Trzeba jeszcze 

zastanowić się nad wyborem siedziby. Czy zespół szkół powinien funkcjonować w budynku 

przy ul. 29 Listopada czy też przy SP Nr 4. To temat do dyskusji.  

Najważniejsze jest dobro dzieci, a reorganizacja powinna być przeprowadzona w taki sposób, 

aby Gmina nie ponosiła z tego tytułu zbyt wysokich kosztów.    

 

H. Król – podziękowała zebranym za udział w spotkaniu i zakończyła zebranie o godz. 

19.45.  

 

                                                               Przewodnicząca Rady Sołeckiej  

                                                            Sołectwa Chrośna 

 

                                                              Halina Król 

 

 

 

Protokołowała 

Katarzyna Ciudzińska 
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